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A Mars téri üzlet után a többit is ellenőrzik 

ÁNTSZ-csekkeket 
kapnak a fodrászok 

Ahol kész reptér van, az a „győztes' 

Szegeden lesz a mentőbázis 
Mivel a veszélyes anyagokat is h a s z n á l n a k , m in t egy h a t e z e r fo-
r in t be f i ze tésé re köte lez i az Á N T S Z a fod rászüz le t ekben dolgozó 
egyéni vá l la lkozókat , a m i t az é r i n t e t t e k fe lháborodássa l fogad-
nak . A t i sz t io rvos i szolgálat egy h a t éve ha tá lyos jogszabály alap-
ján jár el. 

HÍREK 

HALÁL A BELVÁROSI HÍDON 
Rosszul lett és meghalt annak a 
kisteherautónak az utasa, akihez 
tegnap délután nem sokkal 
három után riasztották a 
mentőket a Belvárosi híd szegedi 
lábához. A mentők néhány perc 
alatt a helyszínre értek, 
megpróbáltak segíteni a 
szerencsétlenül járt férfin, de nem 
jártak sikerrel. A középkorú férfi 
holttestét valamivel négy óra u tán 
a Szegedi Temetkezési Kft. 
halottaskocsija szállította el. 

TUMORPREVENCIÓS NAP. 
Tumorprevenciós napot rendez 
szombaton a pszichiátriai klinika 
és a Magyar Orvostanhallgatók 
Egyesülete Szegeden, az egyetem 
új klinikájának tantermében. 
Benedek György professzor, 
orvoskari dékán megnyitója után, 
9 órától kilenc előadás hangzik el 
a rákbetegségek kezeléséről, 
megelőzéséről. 

SOMOGYI-KÖNYVTÁR 
SZOMBATON IS 
A majális hétvégéjén a 
Somogyi-könyvtár is módot ad 
kikapcsolódásra. Szombaton a 
szokásos munkarend szerint 10 
és 16 óra között várják az 
olvasókat és a kiállításra kíváncsi 
közönséget, hétfőn és kedden 
viszont zárva tartanak. 

Feszült hangulatban tárgyaltak Mindszenten 

Zsótér pénzét kéri 
vissza a testület 
N e m került szóba a tegnapi mindszent i tes tüle t i ülés nyilvános ré-
szében sem a polgármesteri , sem a jegyzői iroda költöztetése. A kép-
viselő-testület azonban döntö t t : visszakéri Zsótér Istvántól azt a 238 
ezer 833 for intot , amelyet a polgármester betegsége idején költségté-
rítésként vett fel. Zsótér a közigazgatási hivatalhoz fordul az ügyben. 

Feszült volt a hangulat a tegnap 
késő délutáni mindszent i testü-
leti ülés első negyvenöt percé-
ben. A n n a k ellenére, hogy a szer-
dán ismét m u n k á b a állt, az idén 
hosszasan betegeskedő Zsótér 
István polgármester azzal kezd-
te: négy hónapi kényszerű távol-
léte u tán nem vitatkozni, h a n e m 
dolgozni szeretne a testülettel . 
Hangsúlyozta: a konkrét, várost 
érintő ügyekkel kíván foglalkoz-
ni, n e m személyi kérdésekkel. 
Éppen ezért javasolta, hogy azo-
kat zárt ülésen vitassák meg. A 
nyílt ülésen ezért n e m került 
szóba a polgármesteri iroda visz-
szaköltöztetése vagy a jegyzői 
iroda földszintre való száműzése 
sem. 

A napirend előtt szót kérő Sza-
bó József alpolgármester viszont 
nehezményezte, hogy Zsótér el-
ső m u n k a n a p j á n utas í tásban 
vonta meg az ő képviseleti és alá-

írási jogát. Úgy látta, ez fölösle-
ges volt, h iszen ezek a jogosítvá-
nyai csak a polgármester távol-
létében éltek. Közölte: későn ér-
tesült arról, hogy neki kellett vol-
na részt vennie a csütörtöki 
többcélú kistérségi társulás ülé-
sén, lévén, hogy a polgármester 
aznap a megyei közgyűlésen vett 
részt. Hozzátette, ha időben kap 
felkérést, akkor részt vesz a tár-
sulati ülésen. 

Antal István képviselő javasla-
tot terjesztett elő, melyben java-
solta, hogy Zsótér István 15 na-
pon belül fizesse be a polgármes-
teri hivatal pénztárába azt a 238 
ezer 833 forintot, amelyet költ-
ségtérítésként vett fel betegsége 
ideje alatt. A testület megszavaz-
ta a határozatot , annak ellenére, 
hogy a polgármester felhívta a fi-
gyelmet: emia t t a közigazgatási 
hivatalhoz fordul. 

KOROM ANDRÁS 

- 2001 . j anuár elseje óta ha tá-
lyos jogszabálynak sze rzünk ér-
vényt . A veszélyes anyagokkal , 
veszélyes kész í tményekke l vég-
zet t tevékenységet folytató cé-
geknek és egyéni vállalkozók-
n a k 5960 for in to t kell f i ze tn iük 
- je lente t te ki Kovács Ferenc, 
az Á N T S Z kistérségi t iszt i fő-
orvosa. 

Az egészségügyi miniszter ren-
delete alapján a fodrász-, a koz-
metikus- és a lábápolóiparra is 
vonatkoznak a közegészségügyi 
szabályok, mivel veszélyes, mér-
gező anyagokat, többek között 
fertőtlenítőszereket használnak 
- tet te hozzá a főorvos. Emiat t 
kell f izetniük a fodrászoknak, 
kozmetikusoknak, manikűrö-
söknek, pedikűrösöknek és a 
ha jmosóknak . 

Kovács Ferenc e lmondta: fod-
rászüzlet megnyitását a törvény 
n e m köti tisztiorvosi engedély-
hez, emia t t véletlenszerűen, 

munkatársunktól 
k0rabban a ceg allta 

gg| A fodrászszövetkezet elnöke, Nagy 
" Sándorné elmondta, annakidején 

tájékoztatták a dolgozókat a jog-
szabályról. Korábban a bérlők he-
lyett a cég állta a „veszélyességi 
díjat", amire a jövőben a vállalko-
zói forma miatt nincs lehetőségük. 

csak ellenőrzéskor derülhet ki, 
hogy az érintet tek eleget tettek-e 
az előírásoknak. 

Egyébként egy Mars téri üzlet 
el lenőrzése vezetett a mostani 
csekkesőhöz is. 

A tisztiorvosi szolgálat mun-
katársainak az a tapasztalatuk, 
hogy egyes fodrászüzletek dolgo-
zói n e m ismerik a tevékenysé-
gükre vonatkozó, az interneten 
bárki számára hozzáférhető jog-
szabályt, de azért szép számmal 
vannak olyanok, akik önként fi-
zettek. Gáspár Gábor kistérségi 
tisztiorvos példaként említette, 
hogy a KRESZ is előírja a pótke-
rék vagy az egészségügyi doboz 

tartását a járművek-
ben, h iányuk azon-
ban csak ellenőrzés-
kor derülhet ki. 

Az egyik legna-
gyobb szegedi fod-
rászüzlet, a Dugo-
nics téri bérleti joga 
a Csongrád Megyei 
Fodrászszövetkeze-
té. Az ott dolgozók 
havonta bérleti díj, 
szövetkezeti hozzá-
járulás, rezsiköltség 
c ímen 35-38 ezer fo-
r intot fizetnek, és a 
javítási költségek is 
őket terhelik. A 
mintegy ha rminc 
fodrászt, kozmeti-
kust, manikűrös t , 
ha jmosó t várat lanul 
érintet te és felhábo-
rította, hogy fejen-
ként 5960 forint be-
fizetésére kötelezték 
őket. Hasonlóan rea-
gáltak más üzletek-
ben is, többek között 
a Kölcsey utcában és 
a Mars téren, ezek 
bérleti joga szintén a 

Sok f lakonnyi veszély Fotó: Segesvári Csaba szövetkezeté. 

M e n t ő h e l i k o p t e r az ú j k l in ika me l l e t t 

Szegedi légi bázis be indí tásáró l d ö n t ö t t teg-
nap az egészségügyi tárca és a mentőszo l -
gálat . Korábban más városok ke rü l t ek szóba 
a dél-alföldi bázis sz ínhe lyeként . Szentest , 
i l letve Szekszárdot a földrajzi fekvésük mi-
a t t je lö lhet ték , Szegedet pedig valószínűleg 
azér t vá lasz to t ták , mer t rep terén m i n d e n 
fel té te l ado t t a légi men té shez . 

munkatársainktól 

Tegnap eldöntötték, hogy Szegeden lesz az 
ország hatodik légi bázisa. A szűkszavú köz-
leményben a mentőszolgálat szóvivője, 
Győrfi Pál kitért arra, hogy a dél-alföldi régió 
évek óta „lefedetlen terület" a légi mentés te-
kintetében, és a mielőbbi fejlesztés szüksé-
gességére a keceli, mérgezést szenvedett kis-
gyerekek esete is felhívta a figyelmet. „A dön-
tést egyebek mellet t megalapozza a szegedi 
önkormányzat kötelezettségvállalása, vala-
m i n t az a tény is, hogy a szegedi repülőtéren 
a szolgáltatás gyors beindításához szükséges 
infras t ruktúra számos eleme rendelkezésre 
áll" - olvasható az egészségügyi tárca és a 
mentőszolgálat tegnapi megállapodásáról 
szóló közleményben. Az Országos Mentő-
szolgálat főigazgatója „megkérte" a Légimen-
tő Kht.-t - amely 2005-ben vette át a működ-
tetést a korábbi üzemeltetőtől - , hogy miha-
marabb indulhasson a szegedi légi bázisról a 
mentés . 

Még n e m tud tunk a friss döntésről, amikor 
elkezdtünk nyomozni tegnap: hol lesz valójá-
ban a légi bázis? Hiszen egyszer már elhatá-
rozták, hogy a dél-alföldi bázis Szentesre ke-
rül, néhány nappal ezelőtt pedig ú j informá-

ció bukkan t fel: eszerint Szekszárdról végzik 
ma jd a dél-alföldi régió egy részének légi 
mentését . Megkérdeztük - tegnap délelőtt - a 
beruházást és a működte tés t f inanszírozó 
Egészségügyi Minisztér iumot a két tervezett 
helyszínről, illetve hogy mikor indulhat el a 
térségben az önálló légi mentés . Kora délután 
- amikor későbbi információnk szerint már 
eldöntötték, hogy Szegeden lesz a bázis - , 
elektronikus levélben mindössze azt a vá-
laszt kaptuk, hogy „a délkelet-magyarországi 
bázis felépítése a fejlesztési program prioritá-
sa - 2007. évre tervezett projekt". 

A szekszárdi kórház beruházási igazgatója, 
Taba György arról tájékoztatott , hogy a heli-
kopter-leszálló ugyan elkészült, a Szekszárd 
északi részére tervezett bázis építése azonban 
még el sem kezdődött. Szirbik Imre szentesi 
polgármester kora délután e lmondta: a bázis-
nak kijelölt helyet á tadták az O M S Z által 
fenntar to t t Légimentő Kht.-nak, mos t a mű-
szaki tervezési m u n k á k folynak. Hozzátette: 
bízik benne, hogy hamarosan a tényleges ki-
vitelezéshez is hozzákezdhetnek. 

Mindkét , bázisnak kijelölt helyszín, a 
szentesi és a szekszárdi is hasonló állapotban 
van: az önkormányzat által ingyen á tadot t 
földterületen egyik sem épül - közölte Túri 
Péter, az O M S Z Légimentő Kht. ügyvezetője. 
Elmondta, hogy a tervek szerint valóban in-
dulna Szekszárdról is mentőhel ikopter a 
Dél-Alföldre, hiszen bevetési körébe belefér-
ne a régió egy része. Túr i is csupán ígéreteket 
kapott eddig a szaktárcától, pénzt nem. Egy 
megfelelő infrastruktúrával felszerelt bázis 
felépítése - mindké t helyszínen - egyenként 
nyolcvanmillió forintba kerülne. 

Fotó: Segesvári Csaba 

Miután a szegedi bázisról szóló hír ismert-
té vált, újra megkerestük Túr i Pétert, aki új-
ságíróktól tudta meg a legfrissebb döntést; 
szakmailag előkészítetlennek tartja. Szerinte 
Szentes azért volt jobb helyszín, mer t beveté-
si köre teljes egészében lefedi az eddig ellátat-
lan területeket. Egy szegedi bázisról induló 
helikopter viszont - ha koncentr ikus körök-
ben képzeljük el a „munkate rü le té t " - jórészt 
a határon túl lá thatná el a feladatát. 

In formációnk szerint Szeged vezetői lob-
biztak a mentőbázisér t . Botka László pol-
gármester tegnap este megerősí tet te , hogy 
levelet írt a min isz te rnek , melyben ismer-
tette: a reptéri fejlesztés első ü t e m e megtör-
tént, a feltételek ado t tak ahhoz, hogy itt le-
gyen a légi m e n t é s bázisa, illetve, ha további 
fejlesztések szükségesek, a város részt vesz 
ebben. A polgármester tő lünk ér tesül t a teg-
napi döntésről . Azt mond ta , n e m Szentes-
től akarta Szeged „elvenni" a légi bázist , ez 
n e m presztízs-, h a n e m „sürgősségi" kérdés 
volt: miné l előbb indulhasson a légi m e n t é s 
a Dél-Alföldön. 

otthon van a nagyobbik fiu 

j g , Hazamehetett tegnap Kecelre a nagyobbik fiú, aki 
öccsével együtt mérgezés gyanújával került a 
szegedi gyermekklinikára április 12-én. Túri Sán-
dor professzor elmondta, a kisebbik, öt hónapos 
gyermek is várhatóan még a héten elhagyhatja a 
klinikát. A két gyermek egy állatgyógyászati, pa-
razitaölő mérget tartalmazó ampullából ivott. 
Életveszélyes állapotban szállították őket Sze-
gedre, a súlyosabb állapotú csecsemőt pécsi 
mentőhelikopterrel, amelyben újraélesztették. 

Ebédlőt avattak a szatymazi 
általános iskolában 

A szatymazi iskola legrégibb épületrésze volt az'ebédlő, amelyhez egy pici konyha tar tozot t . Az épület ál-
laga leromlot t , a gyerekek sem fértek már el benne, az előző önkormányza t úgy döntö t t : ú ja t épí t te t . A 
298 gyerekből 170 ma már az ú j ebédlőben étkezhet , a korábbi négy t u r n u s helyett ket tőben fogyaszthat-
ják el az ebédet, hiszen az ú j épületben egyszerre ki lencvenhatan ü lhe tnek le - mond ta Bódis Margit , az 
iskola igazgatója. A tágas konyhába teljesen ú j berendezéseket , eszközöket vásároltak. Az ú j ebédlőt öt-
venhét mill ió forintból ép í te t ték meg, padlásterében két t a n t e r m e t a lakí tanak ki. A régi épületet nem 
bon t j ák le, felújí tás u tán ot t is t a n t e r m e k kapnak majd helyet Fotó: Frank Yvette 


